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Wyniki głosowania:
Zwycięskie projekty:
• 1. miejsce – projekt nr 15 „Mieszkańcy dla 

bezpieczeństwa, edycja II” (wartość: 100 
000 zł) – 1433 głosy,

• 2. miejsce – projekt nr 11 „Kino pod gwiaz-
dami” (wartość: 43 000 zł) – 977 głosów,

• 3. miejsce – projekt nr 16 „Kolej na wiatę – 
wiata na rower – rower na kolej” (wartość: 
77 500 zł) – 753 głosy,

• 4. miejsce – projekt nr 17 „Ratujmy zdro-
wie psychiczne dzieci, młodzieży i nas do-
rosłych – warsztaty, spotkania i działania 

wspierające rozwój emocjonalny” (war-
tość: 187 900 zł) – 697 głosów,

• 5. miejsce – projekt nr 28 „Bawmy się ra-
zem – doposażenie placów zabaw w Józe-
fowie w integracyjne urządzenia dla dzie-
ci i młodzieży z niepełnosprawnościami” 
(wartość: 235 000 zł) – 611 głosów.

Pozostałe projekty:
– „Balon sportowy – hala pneumatyczna na 

boisko na terenie Miejskich Terenów Spor-
towo-Rekreacyjnych przy ul. Dolnej 19” – 
608 głosów,

– „Śladami kolejki wąskotorowej. Tablice in-

formacyjne” – 567 głosów,
– „Plac ćwiczeń dla psów” – 557 głosów,
– „Dwa koncerty zespołu wokalnego Mokka: 

jubileuszowy z  okazji 10-lecia chóru oraz 
wybrany okolicznościowy (oprawa muzycz-
na uroczystości miejskiej)” – 538 głosów,

– „Darmowa Zumba® Fitness w Józefowie” – 
537 głosów,

– „Rodzinne Pikniki Sportowe” – 530 głosów,
– „Język włoski dla początkujących!” – 487 

głosów,
– „Oswoić emocje – szkoła bezpieczna emo-

cjonalnie” – 476 głosów,
– „Potańcówki józefowskie!” – 440 głosów,
– „Integracja kulturalna” – 421 głosów,
– „Józefowscy geniusze” – 387 głosów,
– „Ocalić od zapomnienia. Poznajmy histo-

rię lokalnej bohaterki – Jadwigi Barcickiej, 
pierwszej po II wojnie światowej dyrektorki 
SP1” – 343 głosy,

– „Miło, że jesteś. Sieć pomocy wzajemnej” – 
335 głosów,

– „Fredro w Józefowie” – 319 głosów,
– „Koncert Roksany Węgiel” – 257 głosów,
– „Konspiracyjny Józefów Generała Grota – 

jego historia w pamięci Łączniczek AK – wi-
dowisko teatralno-muzyczne” – 249 głosów,

– „Nie jestem sam! – Rodzinny Klub Spotkań” 
– 203 głosy.

Więcej informacji: 
htt ps://jozefow.budzet-obywatelski.org/ 

Miasto Józefów

Mieszkańcy zdecydowali: w czołówce strażacy i kino pod gwiazdami 

Budżet obywatelski na 2023 rok 
rozstrzygnięty 
●   2816 – tyle osób zagłosowało w budżecie obywatelskim Józefowa. To 

14,5% józefowian – co stanowi świetny wynik w porównaniu z dużymi 
miastami (w Gdańsku to 7%, w Warszawie ok. 5%, a w Krakowie 6%) – 
i o ponad 1,3 tysiąca więcej niż w poprzedniej, pierwszej edycji naszego 
budżetu obywatelskiego,

●  59% głosujących to kobiety,
●  71% głosów oddano przy użyciu formularza online (w tym najwięcej za 

pośrednictwem urządzeń mobilnych), a pozostałe – na formularzu pa-
pierowym,

●  najwięcej głosów oddano 8 listopada – w ostatnim dniu głosowania,
●  tylko 2% głosów było nieważnych,
●   każdy mieszkaniec mógł zagłosować na kilka projektów, ale ich łączna war-

tość nie mogła przekroczyć 690 tys. zł. W sumie oddano 11 725 głosów.

y 
r-

w- W 2022 roku z budżetu obywatelskiego odbyło się wiele imprez m.in. Kino pod Gwiazdami, powstał hotel dla zapylaczy i miododajne nasadzenia oraz 
doposażono obie józefowskie ochotnicze straże pożarne.
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Stypendia im. św. Jana Pawła II przyzna-
wane są z inicjatywy Rady Miasta uczniom 
szkół podstawowych, prowadzonych przez 
miasto Józefów. Nagrody co roku otrzymuje 
dwóch uczniów z  każdej szkoły, wykazują-
cych się szczególnymi zainteresowaniami 
humanistycznymi, matematyczno-przyrod-
niczymi lub artystycznymi. Pod uwagę brane 
są również oceny z  zachowania. Stypendia 
przyznawane są za miniony rok szkolny i wy-
noszą 3000 zł.

Kandydatów wyłania komisja złożona 
z przedstawicieli Urzędu Miasta, szkół podsta-
wowych oraz Komisji Oświaty, Kultury, Zdro-
wia, Opieki Społecznej i Sportu Rady Miasta.

W tym roku stypendia im. św. Jana Paw-

ła II otrzymali:
–  Zuzanna Jakimowicz i Mateusz Kilim ze 

Szkoły Podstawowej nr 1 im. Olofa Palmego,
–  Antoni Brzozowski i  Hanna Koper ze 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Romualda 
Traugutt a,

–  Julia Urbaniak i  Wojciech Wasążnik ze 
Szkoły Podstawowej nr 3 im. Łączniczek AK.

Ponadto, z  okazji Dnia Edukacji Na-
rodowej, Nagrody Burmistrza Józefowa 
przyznano także nauczycielom:
–  Bożenie Banulskiej – zastępczyni dyrek-

tora szkoły i Anecie Głowniak – nauczy-
cielce wspomagającej ze Szkoły Podstawo-
wej nr 1 im. Olofa Palmego,

–  Jolancie Czarneckiej – dyrektorce szkoły 
i Aleksandrze Danielewicz – nauczycielce 
języka polskiego ze Szkoły Podstawowej nr 
2 im. Romualda Traugutt a,

–  Renacie Warejko – zastępczyni dyrektora 
szkoły i  Andrzejowi Wasilczykowi – na-
uczycielowi języka angielskiego ze Szkoły 
Podstawowej nr 3 im. Łączniczek Armii 
Krajowej,

–  Elżbiecie Jaworskiej – nauczycielce edu-
kacji przedszkolnej z  Miejskiego Przed-
szkola nr 1,

–  Honoracie Barej – dyrektorce Miejskiego 
Przedszkola nr 2.
Gratulujemy wyróżnionym uczniom i na-

uczycielom!

Dodatek dla gospodarstw domowych 
przysługuje, gdy głównym źródłem ciepła 
jest: kocioł na paliwo stałe, kominek, koza, 
ogrzewacz powietrza, trzon kuchenny, pieco-
kuchnia albo piec kafl owy na paliwo stałe, za-
silane peletem drzewnym, drewnem kawał-
kowym lub innym rodzajem biomasy albo 
kocioł gazowy zasilany skroplonym gazem 
LPG (nie z sieci), albo kocioł olejowy. Doda-
tek węglowy przysługuje, gdy główne źródło 
ciepła zasilane jest węglem kamiennym.

Pierwotne przepisy zakładały, że na jeden 
adres zamieszkania przysługuje jeden doda-
tek, pod warunkiem zgłoszenia głównego źró-
dła ciepła do Centralnej Ewidencji Emisyjno-
ści Budynków do 11 sierpnia 2022 r. 

Po zmianie przepisów możliwe jest 
przyznanie powyższych dodatków także w 

sytuacjach:
– gdy pod jednym adresem zamieszkuje 

więcej niż jedno gospodarstwo domowe,
– gdy do CEEB nie zostało zgłoszone głów-

ne źródło ciepła lub dokonano wpisu po 
11 sierpnia 2022 r.
Warunkiem niezbędnym do przyznania 

dodatków w powyższych przypadkach będzie 
przeprowadzenie wywiadu środowiskowego 
przez pracowników Miejskiego Ośrodka Po-
mocy Społecznej. Przyznanie dodatku nastą-
pi w drodze decyzji administracyjnej. 

Burmistrz Miasta Józefowa dokona wpisu 
źródła ciepła do centralnej ewidencji emi-
syjności budynków, jeżeli źródło nie było 
wcześniej zgłoszone do tej ewidencji, bez ko-
nieczności składania odpowiedniej deklaracji 
w powyższych przypadkach.

W sprawie wniosków wszczętych i nieza-
kończonych przed dniem wejścia w życie ni-
niejszej ustawy, zastosowanie będą miały już 
nowe regulacje. 

Osoby, które nie złożyły jeszcze wniosku o 
przyznanie dodatku mają na to czas do 30 li-
stopada br.

Od 1 grudnia br. zostanie wprowadzony 
dodatek elektryczny. 

Dodatek ten będzie przysługiwał, gdy 
główne źródło ogrzewania gospodarstwa 
domowego jest zasilane energią elektryczną 
(na pompy ciepła też przysługuje). Wysokość 
dodatku będzie wynosiła 1000 zł, a w przy-
padku rocznego zużycia energii elektrycznej 
powyżej 5MWh, zostanie on podwyższony 
do 1500 zł. 

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej

Wyróżnienia dla uczniów i nauczycieli
28 października podczas LV sesji Rady Miasta sześcioro uczniów otrzymało ufundowane przez miasto sty-
pendia im. św. Jana Pawła II za szczególne osiągnięcia oraz wyniki w nauce. Z okazji Dnia Edukacji Narodowej 
wręczono również nagrody Burmistrza Miasta Józefowa dla nauczycieli.

Zmiany w przyznawaniu dodatków na ogrzewanie
Na początku listopada weszły w życie zmiany dotyczące przyznawania dodatku węglowego oraz dodatku do 
niektórych źródeł ciepła.

Komunikat w sprawie zakupu węgla
Osoby, które są zainteresowane zakupem preferencyjnym węgla w cenie 2000 zł, proszone są o jak naj-

szybsze stawienie się w Urzędzie Miasta (pokój nr 1 i 2) w celu dopełnienia formalności.
Mieszkańcy Józefowa będą mogli dokonać zakupu preferencyjnego węgla w Otwocku ul. Kraszewskie-

go 1 (teren PSZOK). 
Więcej informacji: Referat Promocji Gospodarczej, tel. 22 779 00 10, 22 778 11 86
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Odszkodowanie 
za Wawerską

Pierwsza sprawa dotyczy odszkodowania 
za nieprzyznaną dotację na przebudowę ul. 
Wawerskiej, wykonaną w 2015 roku. Józe-
fów ubiegał się wówczas o dofi nansowanie 
ze środków unijnych, przyznawanych przez 
samorząd województwa mazowieckiego. 
W trakcie realizacji inwestycji Urząd Mar-
szałkowski, w sposób nieuprawniony, skró-
cił wyznaczony termin kwalifi kowania wy-
datków, przez co miasto nie mogło uzyskać 
dotacji w wysokości ponad 7 mln zł.

Decyzję tę Józefów zaskarżył do sądu 
administracyjnego. Po wygranym procesie 
przed Wojewódzkim i Naczelnym Sądem 
Administracyjnym, które stwierdziły, że 
postępowanie konkursowe zostało prze-
prowadzone z naruszeniem prawa, w 2018 
roku Józefów złożył pozew do sądu cywil-
nego o zapłatę odszkodowania z tego tytułu. 
Po czterech latach, 10 listopada 2022 r., pro-
ces zakończył się wydaniem pozytywnego 

dla Józefowa wyroku. Sąd orzekł, że woje-
wództwo mazowieckie ma zapłacić miastu 
ponad 7 mln złotych wraz z ustawowymi 
odsetkami od 2018 roku. Wyrok nie jest jesz-
cze prawomocny, strony mogą się od niego 
odwołać.

Ponad 9 mln zł od OPWiK
Druga sprawa toczyła się między Hydros-

ferą Józefów Sp. z o.o., a Otwockim Przed-
siębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji 
(OPWiK) i dotyczyła zawyżanych w latach 
2011–2019 stawek za oczyszczanie ścieków 
w otwockiej oczyszczalni. Brak porozumie-
nia z OPWiK, wysokie koszty oczyszczania 
i brak wpływu na jakość ścieków oczysz-
czonych były głównymi powodami budowy 
własnej oczyszczalni i uniezależnienia się 
od OPWiK. Od momentu uruchomienia 
w 2019 roku własnej oczyszczalni w Józefo-
wie, opłaty za kanalizację istotnie zmalały. 
Plany budowy oczyszczalni poprzedziły wie-
loletnie, ale niestety bezskuteczne rozmowy 
i negocjacje zarówno miasta, jak i józefow-

skiej spółki Hydrosfera z Otwockim Przed-
siębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji. 
Ostatecznie w 2016 r. Hydrosfera Józefów, 
przy merytorycznym wsparciu burmistrza, 
w Sądzie Okręgowym w Warszawie złożyła 
pozew przeciwko OPWiK. Trwający ponad 
sześć lat proces zakończył się wydanym 22 li-
stopada 2022 r. wyrokiem zasądzającym od 
OPWiK na rzecz Hydrosfery kwotę ponad 
9 mln zł z odsetkami. Również w tym przy-
padku wyrok jest nieprawomocny i strony 
mogą się od niego odwołać.

Jeśli wyroki się uprawomocnią, to do bu-
dżetu miasta trafi  blisko 10 mln zł (należność 
główna plus odsetki), które zostaną przezna-
czone na nowe inwestycje, a do budżetu spół-
ki Hydrosfera blisko 13  mln  zł (należność 
główna plus odsetki), dzięki którym będzie 
można modernizować obecne i  budować 
nowe sieci wodociągowe oraz kanalizacyjne.

Miasto Józefów i Hydrosferę Józefów 
Sp. z o.o. reprezentowała Kancelaria Prawni-
cza Barylski Brzozowski i Wspólnicy Sp.K.

Miasto Józefów

Sąd: miliony zł dla Józefowa
Józefów wygrał dwa, trwające kilka lat, procesy sądowe – w sprawach dotyczących ulicy Wawerskiej oraz opłat za 
oczyszczanie ścieków naliczanych przez OPWiK. Jeśli wyroki się uprawomocnią, to do budżetu miasta i miejskiej 
spółki wpłynie ponad 20 mln zł.

Nowy rozkład jazdy
Miejski autobus kursuje częściej

Zwiększa się liczba kursów, a przez to zmienia rozkład jeżdżącego po Józefowie autobusu L50!
Od 21 listopada (poniedziałek) liczba kursów autobusu L 50 zwiększyła się do 21. 
W godzinach szczytu autobus jeździ co 30 minut. 
Jego rozkład został ułożony tak, aby pasażerom łatwo było przesiadać się z i do autobusów linii 702 oraz pociągów SKM i KM.

Przypominamy, że dla mieszkańców Józefowa, w granicach naszego miasta autobus jest bezpłatny. Wystarczy „Karta Metropolitalna”, 
która potwierdza fakt rozliczania się z podatków na rzecz Józefowa. Na karcie nie musi być zakodowany bilet ZTM.

Rozkład jazdy L 50: h  ps://www.jozefow.pl/autobus-miejski-w-jozefowie-4415

Nawierzchnia ulicy Wawerskiej przed remontem w 2015 roku i rok później po modernizacji. Budowa oczyszczalni była kluczową inwestycją.
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430 975 zł na nowe 
nasadzenia

Teren w obrębie ulic Piłsudskiego, Gra-
nicznej i  Teatralnej w  Michalinie o  po-
wierzchni 16 000 mkw. już od ponad 20 lat 
w  miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego ma przeznaczenie usługo-
we. W  2010 roku przeznaczenie to zostało 
doprecyzowane jako usługi miastotwórcze 
i ogólnomiejskie. Od niedawna właścicielem 
terenu jest polski przedstawiciel popularnej 
sieci marketów w Niemczech, który właśnie 
w Michalinie zamierza wybudować swój ko-
lejny sklep. Zgodnie z warunkami zabudowy 
powierzchnia zabudowy w tym miejscu po-
winna wynieść 20%, natomiast powierzch-
nia biologicznie czynna nie powinna być 
mniejsza niż 35%. Pierwszym etapem tej in-
westycji było usunięcie części drzewostanu. 
Za tę czynność inwestor wpłacił do miejskiej 
kasy 430 975 zł. Środki te mają posłużyć mia-
stu na nowe nasadzenia drzew. 

Po huraganie połamało 
2405 drzew

Miejsc do posadzenia nowych drzew 
w naszym mieście z pewnością nie zabrak-
nie, bo – jak pamiętamy – na początku roku 
huragan Dudley dokonał istnego spusto-
szenia w  drzewostanie Józefowa, który był 
najbardziej poszkodowaną gminą w powie-
cie otwockim. – W  tym roku do września 
przyjęliśmy 60  wniosków od podmiotów go-
spodarczych, natomiast od mieszkańców 639 
zgłoszeń. Usunięto 2405  drzew i  myślę, że 
w dużej mierze było to skutkiem huraganu, jaki 
nawiedził nasze miasto w pierwszym kwartale 
tego roku – informuje kierownik Referatu Za-
mówień Publicznych i Ochrony Środowiska 
Małgorzata Fiedukowicz. 

12 000 mkw. na park 
przy ul. Wyszyńskiego

Na miejskiej działce o  powierzchni 
10 000 mkw., nieopodal skrzyżowania ulic 
Asnyka i 11 Listopada, powstanie Kulturote-
ka oraz przedszkole, zaś teren dookoła uzyska 
charakter parkowy. W  centrum miasta też 
zajdą spore zmiany. Zakład Piękne Miasto 
niebawem zmieni siedzibę. Przy ul. Jarosław-

skiej, obok oczyszczalni ścieków, powstaje 
już nowa siedziba miejskiego zakładu komu-
nalnego, który obecnie zajmuje działkę i bu-
dynek po dawnym komisariacie policji przy 
ul. Wyszyńskiego. Ta działka została wydzie-
lona ze znacznie większego terenu. Przenie-
sienie zakładu planowane jest na pierwszą 
połowę przyszłego roku. Gdy to się stanie, 
cały teren o powierzchni około 12 000 mkw. 
zostanie wykorzystany na stworzenie strefy 
parkowo-rekreacyjnej.

Przystanek Oddech: 
mini skwerki

W najbliższym czasie kontynuowane 
będą nowe nasadzenia w  ciągach ulic So-
bieskiego, Wawerskiej, Piłsudskiego i Sikor-
skiego. Ulice Sobieskiego oraz Wawerska od 
Wyszyńskiego do Werbeny to drogi gminne 
i przy nich miasto niemalże z marszu może 

dokonywać nasadzeń. Ulice Piłsudskiego 
i  Sikorskiego zarządzane są przez powiat 
i żeby w ich ciągu cokolwiek posadzić, nale-
ży uzyskać pozwolenie w starostwie powia-
towym w Otwocku. – Wystąpiliśmy do sta-
rostwa powiatowego o pozwolenie i mamy już 
wstępną zgodę. W przygotowaniu jest już plan 
lokalizacji i uzgodnienia. W ciągu ulicy Wawer-
skiej prace nasadzeniowe są już w toku. Doce-
lowo zostanie tam posadzonych 61 głogów. Sa-
dzone drzewa mają już wysokość 3–4 metrów. 
Dzięki temu będziemy mieć większą pewność, 
że się przyjmą i będą bardziej odporne na znisz-
czenie. Ponadto w ciągu tej ulicy tworzymy ta-
kie zakątki zieleni, w  których będzie można 
posiedzieć wśród traw i róż – mówi kierownik 
Referatu Gospodarki Komunalnej Magdale-
na Cymerman. 

Aktualne i planowane nasadzenia idą już 
w tysiące sztuk. Poza wspomnianymi drze-
wami będą to głównie byliny, krzewy i trawy. 
Pas zieleni przy ul. Wawerskiej zostanie za-
gospodarowany na całym odcinku zarządza-
nym przez gminę Józefów (od Wyszyńskiego 
w kierunku ronda przy stacji paliw należy do 
ciągu drogi wojewódzkiej 721). Podobnie 
będzie w ciągu ul. Sobieskiego. Jednak tam 
prace nasadzeniowe rozpoczną się dopiero 
po zakończeniu inwestycji związanej z budo-
wą ścieżki rowerowej.

Wojciech Siergiejuk

Zieleń rewitalizowana
Ponad 150 drzew wyciętych na terenie po dawnym domu dziecka przy 
rondzie w Michalinie wzburzyło wielu naszych mieszkańców. Okazuje się 
jednak, że związana z budową marketu wycinka nie wpłynie negatywnie 
na drzewostan naszego miasta, a wręcz przeciwnie – dzięki pozyskanym 
środkom tzw. nowe nasadzenia zostaną zintensyfi kowane. 

Widok od strony ulicy Teatralnej – tu powstanie obiekt handlowy.

Ulica Wawerska doposażana w młode drzewka i krzewy.
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Dlatego już rok temu, 30 września 2021 
roku Rada Miasta Józefowa podjęła „uchwałę 
nr 336/VIII/2021 o zasadach i warunkach sy-
tuowania obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń, która na terenie ca-
łego miasta w ramach aktu prawa miejscowe-
go reguluje kwestie wspomnianych elemen-
tów zagospodarowania przestrzennego”.

Uchwała weszła w  życie 20 listopada 
2021 roku i od tego dnia biegnie roczny okres 
na dostosowanie tablic i urządzeń reklamo-
wych – które do dnia wejścia w życie uchwały 
powstały bez pozwolenia na budowę lub sto-
sownego zgłoszenia – do parametrów zgod-
nych z uchwałą.

Szyld – reklama – 
tablica – urządzenie

Bardzo istotne jest rozróżnienie tego, co 
jest szyldem, co reklamą, tablicą, a co urzą-
dzeniem reklamowym, o których jest mowa 
w uchwale reklamowej, podjętej przez Radę 
Miasta Józefowa. Z uwagi na to, że są to de-
fi nicje ustawowe, nie mogły być zacytowane 
wprost z ustawy o planowaniu i zagospoda-
rowaniu przestrzennym. 

I tak:

–  szyld – to tablica reklamowa lub urządzenie 
reklamowe informujące o działalności pro-
wadzonej na nieruchomości, na której ta ta-
blica reklamowa lub urządzenie reklamowe 
się znajdują,

–  reklama – upowszechnianie w  jakiejkol-
wiek wizualnej formie informacji promują-
cej osoby, przedsiębiorstwa, towary, usługi, 
przedsięwzięcia lub ruchy społeczne,

–  tablica reklamowa – to przedmiot mate-
rialny, przeznaczony lub służący ekspozy-
cji reklamy wraz z  jego elementami kon-
strukcyjnymi i zamocowaniami, o płaskiej 
powierzchni służącej ekspozycji reklamy, 
w  szczególności baner reklamowy, rekla-
ma naklejana na okna budynków i reklama 
umieszczana na rusztowaniu, ogrodzeniu 
lub wyposażeniu placu budowy, z wyłącze-
niem drobnych przedmiotów codziennego 
użytku, wykorzystywanych zgodnie z  ich 
przeznaczeniem,

–  urządzenie reklamowe – to przedmiot 
materialny, przeznaczony lub służący eks-
pozycji reklamy wraz z  jego elementami 
konstrukcyjnymi i zamocowaniami, inny 
niż tablica reklamowa, z  wyłączeniem 
drobnych przedmiotów codziennego 
użytku, wykorzystywanych zgodnie z ich 
przeznaczeniem.

Ważne!
• Jeszcze w  tym roku na terenie miasta 

zostanie przeprowadzona inwenta-
ryzacja szyldów, tablic i  urządzeń re-
klamowych, w  celu zobrazowania stanu 
wyjściowego do administrowania tym 
zasobem, sprawdzenia tablic i  urządzeń 
niedostosowanych do wymagań uchwały, 
określenia ich lokalizacji oraz ustalenia 
właścicieli nieruchomości.

• Po 20 listopada 2022 roku wszystkie 
nowe tablice i  urządzenia reklamowe 
muszą spełniać wymagania uchwały, 
a od nowego roku będą podlegały opłatom.

• Już teraz należy sprawdzić, czy na naszych 
ogrodzeniach, drzewach czy budyn-
kach nie wiszą banery reklamowe, gdyż 
te są w  ogóle zakazane przez uchwałę 
i powinny zostać usunięte. Czy tablice 
i urządzenia reklamowe nie przekraczają 
25% powierzchni elewacji budynku od 
strony ulicy, miejsc publicznych? Czy nie 
są billboardami o  powierzchni powyżej 

13  m2 (większe mogą pozostać tylko te 
urządzenia, które zostały wybudowane 
zgodnie z ustawą prawo budowlane).
Wszystkim powinno zależeć na tym, aby 

wejście w życie uchwały przyniosło efekty, 
gdyż została ona opracowana tylko i  wy-
łącznie dla podniesienia estetyki miasta. Już 
dawno zostało dowiedzione, że nadmiaro-
wa liczba reklam rodzi chaos informacyjny, 
a w żaden sposób nie podnosi jakości świad-
czonych usług oraz nie sprzyja łatwości ich 
odnalezienia.

Opłaty od 1 stycznia 
2023 roku

Następstwem uchwały krajobrazowej jest 
wprowadzenie opłat reklamowych. Aby dać 
przedsiębiorcom oraz właścicielom terenów 
z umieszczonymi reklamami więcej czasu na 
dostosowanie się do przepisów, opłaty wejdą 
w życie dopiero 1 stycznia 2023 r. Dzienne 
stawki opłat reklamowych będą wynosiły:
a) dzienna stawka części stałej opłaty reklamo-

wej – 3,14 zł,
b) dzienna stawka części zmiennej w wysoko-

ści 0,28 zł za 1 m2 pola powierzchni tablicy 
reklamowej lub urządzenia reklamowego 
służących ekspozycji reklamy.

Deklaracje do końca 
stycznia 2023 roku

Każdy właściciel nieruchomości, który 
posiada na jej terenie tablicę reklamową lub 
urządzenie reklamowe musi złożyć do końca 
stycznia 2023 r. deklarację na opłatę rekla-
mową DOR-1. Terminy płatności będą takie 
same, jak przy podatku od nieruchomości:

1) I rata do 15 marca,
2) II rata do 15 maja,
3) III rata do 15 września,
4) IV rata do 15 listopada.

Bardzo dotkliwe są kary za niedostoso-
wanie tablic i urządzeń reklamowych do 
przepisów. Uchwała powstała w oparciu 
o zapisy Ustawy o planowaniu i zagospo-
darowaniu przestrzennym, a ta za niele-
galne reklamy przewiduje kary w wysoko-
ści 40-krotności stawek ustalonych przez 
gminę.

Uchwała dostępna jest w BIP: htt ps://jo-
zefow.bip.eur.pl/public/?id=216678

Opracował: Dariusz Rogowski, kierownik 
Referatu Zagospodarowania Przestrzennego

20 listopada wchodzi w życie uchwała tzw. reklamowa

Mamy rok na dostosowanie reklam, 
banerów i szyldów
Przypominamy, że zgodnie z „uchwa-
łą reklamową”, podjętą przez Radę 
Miasta 30 września 2021 roku, re-
klamy, banery i szyldy muszą zostać 
zlikwidowane bądź dostosowane do 
zapisów uchwały. To odpowiedź na 
apele mieszkańców i kolejne dzia-
łanie w kierunku upiększenia prze-
strzeni naszego miasta.
Kolorowe banery, które w zało-
żeniu miały reklamować usługi 
przedsiębiorców, w rzeczywistości 
wprowadzają chaos informacyjny 
i szpecą nasze miasto. Zwracają na 
to uwagę mieszkańcy – taki bałagan 
rzuca się również w oczy osobom 
odwiedzającym i przejeżdżającym 
przez Józefów, a „baneroza” czy 
„reklamoza” coraz częściej stają się 
tematem dyskusji urbanistów i spo-
łeczników miejskich.
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Ludzie mówią, że…Ludzie mówią, że…
Krajobraz miasta bez wszechobecnych reklam i banerów? Od nowego roku Krajobraz miasta bez wszechobecnych reklam i banerów? Od nowego roku 
stopniowo wchodzić będzie w życie ustawa „krajobrazowa” w sprawie este-stopniowo wchodzić będzie w życie ustawa „krajobrazowa” w sprawie este-
tycznego wyglądu ulic, budynków i ogrodzeń. Jak Pani/Pan oceniają dzisiej-tycznego wyglądu ulic, budynków i ogrodzeń. Jak Pani/Pan oceniają dzisiej-
szy wygląd Józefowa? Gdzie znajdują się miejsca, w których powinny zajść szy wygląd Józefowa? Gdzie znajdują się miejsca, w których powinny zajść 
natychmiastowe zmiany?natychmiastowe zmiany?
Katarzyna Grygo-Małuj z ulicy Błękitnej
Nareszcie! Pro-
blem reklam 
i banerów doty-
czy większości 
m i e j s c o wo ś c i 
w  Polsce. Aby 
się o  tym prze-
konać wystar-
czy przekroczyć 
polsko-czeską 
granicę – tam 
jest porządek, a po naszej stronie „reklamowy 
bałagan”. Reklamy przysłaniają ogrodzenia, 
zieleń, ogrody, budynki, tworząc chaos infor-
macyjny. Dobrze, że z józefowskich ulic znikną 
reklamy wielkoformatowe, szczególnie widocz-
ne przy drogach wjazdowych do naszego mia-
sta. Z drugiej strony jednak, lokalne instytucje 
i  fi rmy też powinny mieć możliwość dotarcia 
w jakiś sposób do mieszkańców. Powinny zostać 
wyznaczone miejsca na te reklamy. Może spo-
sobem byłyby „wideoreklamy”, by nie zajmując 
wielkiej przestrzeni dotrzeć do większego grona 
mieszkańców? Dobrym rozwiązaniem byłoby 
także zamieszczenie w rubryce w gazecie, bądź 
w zakładce na stronie miasta, ofert lokalnych 
przedsiębiorców. 

Pani Joanna z Dębinki
To dobrze, że Józefów w ramach uchwały „kra-
jobrazowej” uporządkuje przestrzeń. Reklamy 
powinny być jednolite, estetyczne i niezbyt duże. 
Nie tak dawno przy ulicy Nadwiślańskiej, tuż 
za przystankiem mieliśmy trzy reklamy, każda 
innego format – jedna zużyta, kolejna w poło-

wie nieprzycze-
piona. Zostało 
to naprawione, 
co stworzyło 
lepszy wizeru-
nek tego miej-
sca w  oczach 
kierowców. Jest 
jednak jeszcze 
sporo do zrobie-
nia. Przecho-
dząc dziś koło urzędu miasta zachwycałam się 
pięknymi kwiatami złożonymi na 11 listopada 
pod pomnikiem Józefa Piłsudskiego. Moją uwa-
gę przykuło jednak tło – ogromny, oświetlony 
billboard – reklama jednej z sieci drogerii, tuż 
za plecami Marszałka. Taki widok nie powi-
nien mieć miejsca. Reklama koło tak ważnego 
pomnika powinna być subtelniejsza, mniej rzu-
cająca się w oczy. Miasto powinno to poprawić.

Krzysztof Mackiewicz z ulicy Piłsudskie-
go
Niedawno za-
m i e s z k a ł e m 
w  Józefowie 
i zdążyłem do-
strzec, że mia-
sto, podobnie 
jak inne w Pol-
sce, boryka się 
z  problemem 
„rek lamozy”. 
Czarnymi punktami na mapie miasta są z pew-
nością drogi wylotowe, okolice rond i ogrodzenia 
przy najważniejszych skrzyżowaniach w Józefo-

wie. Miejscami reklam jest tak dużo, że tracą one 
funkcję informacyjną – po prostu giną w gąsz-
czu kolorów i liter. Świetnie, że władze Józefowa 
pochyliły się nad tematem i większość pstroka-
tych reklam oraz banerów zniknie z  miasta. 
Zastanawiam się jednak, czy wprowadzenie 
opłaty reklamowej to dobre rozwiązanie. Bogate 
przedsiębiorstwa, dla których to nieduży koszt, 
wciąż będą się reklamować, z kolei mali przed-
siębiorcy będą musieli poszukać innych dróg 
dotarcia do klienta. Dobrym pomysłem byłoby 
przeprowadzenie przez miasto akcji wspierają-
cej małe, rodzinne fi rmy działające na lokalnym 
rynku. Warto byłoby wyróżnić józefowskich 
przedsiębiorców na stronie, mediach społeczno-
ściowych miasta, bądź w innych formach. My-
ślę, że taka akcja byłaby ciepło przyjęta przez 
mieszkańców. 

Jakub Niewczas z ulicy Piaskowej
Fakt, że nigdy 
nie zastana-
wiałem się nad 
tym tematem, 
może sugero-
wać, że nasze 
miasto nie ma 
dużego proble-
mu z  reklama-
mi i  banerami. 
A może ich 
natłok spra-
wia, że przyzwyczaiłem się do ich widoku i nie 
zwracam na nie uwagi. Z pewnością większość 
banerów nie jest ładnie wkomponowana w ogro-
dzenia i  otoczenie. Na szczęście w  Józefowie 
nie stosuje się reklam w formie ekranów LED. 
One rozpraszają uwagę, a  wieczorami wręcz 
oślepiają kierowców. Na terenie miasta nie ma 
też zbyt wielu wielkoformatowych billboardów. 
Warto pochylić się jednak nad sprawą oczysz-
czania miasta ze starych reklam. Wciąż można 
spotkań nieaktualne ogłoszenia, a nawet stare 
plakaty wyborcze.

Rozmawiał: Kacper Onisk

Komentarz Grzegorza Kruka Przewodniczącego Komisji Ładu 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Józefowa:

Prace nad uchwałą krajobrazową trwały wiele miesięcy, ponieważ zapisy ustawy dają szerokie pole do swobodnych interpretacji. Nie pierwszy 
już raz mieliśmy do czynienia z sytuacją, w której poszczególne zapisy uchwał samorządowych były uchylane przez nadzór wojewody. Warsza-
wa również opracowała uchwałę, która nie spotkała się z aprobatą nadzoru. Wiele miast w Polsce tworzyło mniej lub bardziej udane projekty 
uchwał, w których jednym z dominujących zagadnień było miejsce reklam w przestrzeni publicznej.

W Józefowie została zatrudniona zewnętrzna fi rma, która w oparciu o zebrane informacje opracowała kompleksowy projekt takiej „uchwały 
reklamowej”. Odbyły się konsultacje społeczne w formie debat m.in z udziałem mieszkańców miasta i lokalnych przedsiębiorców. W konsulta-
cjach uczestniczyli również reprezentanci fi rm zajmujących się reklamami wielkopowierzchniowymi. W mojej ocenie w projekcie tej uchwały 
uwzględniono zarówno racje naszych mieszkańców, jak i przedstawicieli biznesu.

Miasto Józefów, decydując się na opracowanie tej uchwały, zamierza ograniczyć nadmierną ekspansję reklam w przestrzeni publicznej. Chce-
my ochronić tereny cenne przyrodniczo oraz te, które powinny służyć rekreacji. Mamy nadzieję, że część reklam, których stan techniczny i es-
tetyczny pozostawia wiele do życzenia, zniknie z krajobrazu Józefowa. Z drugiej strony pozyskiwanie dochodów z tytułu opłat za sytuowanie 
reklam nie stanowi w Józefowie celu lokalnych władz.

Mam nadzieję, że wprowadzone ograniczenia pozytywnie wpłyną na estetykę oraz wizerunek naszego miasta. Przyjęta przez Radę Miasta 
uchwała jest rozsądnym kompromisem pomiędzy oczekiwaniami mieszkańców oraz potrzebami przedsiębiorców prowadzących działalność na 
terenie naszego Józefowa.
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11 listopada – Święto Niepodległości
• Burmistrz Miasta Józefowa i Starosta Otwocki zaprosili mieszkańców do wspólnego marszu i uroczystości przed 

pomnikiem Józefa Piłsudskiego
• Apel poległych
• Pokaz musztry w wykonaniu klas mundurowych ZSEG im. St. Staszica w Otwocku
• Program artystyczny w wykonaniu uczniów i nauczycieli szkoły muzycznej Iriny Józefowicz z Józefowa 

Fotoreportaż Małgorzaty Korwin-Mikke



Emocjonujący jubileusz
Ukoronowaniem uroczystych obchodów Narodowego Święta Niepod-
ległości, organizowanych w tym roku we współpracy miasta Józefowa 
i starostwa powiatowego w Otwocku, był jubileuszowy, dziesiąty, ulicz-
ny bieg niepodległości, za którego przygotowanie i przeprowadzenie 
odpowiedzialne było Integracyjne Centrum Sportu i Rekreacji. 

Zawody, w  których zabezpieczenie zaan-
gażowane były jednostki straży pożarnej, 
miejskiej, policji i  pogotowia ratunkowego, 
zgromadziły na starcie ponad 250 uczestni-
ków w wieku od 2 do 70 lat. Dzięki sprawnej 
organizacji, licencjonowanym sędziom i cha-
ryzmatycznej konferansjerce prowadzonej 
przez doskonale znaną w  powiecie Bożenę 
Dziubińską, w ciągu zaledwie dwóch godzin 
udało się przeprowadzić wspólną rozgrzew-
kę dla najmłodszych uczestników oraz aż 
pięć biegów. Najmłodsze dzieci w  wieku do 
pięciu lat przebiegły 100 metrów w kategorii 
„krasnoludków”, uczniowie klas 0¬¬–2 szkół 
podstawowych zmierzyli się z dystansem 250 
metrów, ich starsi koledzy z klas 3–6 pokonali 
kilometr, natomiast wyzwaniem dla najstar-
szych uczniów podstawówek z klas 7–8 było 
uporanie się z dystansem dwóch kilometrów. 

Ale to nie wszystko. Tradycyjnie fi na-
łem zawodów był bieg główny na cztery 
kilometry w formule open, który rzutem 
na taśmę zgromadził na starcie blisko 
setkę uczestników. Nieprzypadkowo 
wspominamy tutaj o otwartej formule 
tej kategorii, gdyż po długim i błysko-
tliwym fi niszu, na dosłownie ostatnich 
centymetrach przed taśmą, pewne wy-
dawałoby się zwycięstwo, w  swoistym 
pojedynku pokoleń, odebrał rozkładają-
cemu już ręce w geście tryumfu Piotrowi 
Kuberze zaledwie piętnastoletni Maksy-
milian Siekaczyński. Wielkie brawa za 
dostarczenie licznie zgromadzonej publiczno-
ści ogromnej porcji dramaturgii, na dziesiąte, 
a może i setne części sekundy przed metą!

Na koniec sugestia na gorąco od „Józefowa 
nad Świdrem”. Tak emocjonujące fi nisze, a po 

nich także dekoracje głównych bohaterów bie-
gów, warto byłoby dokumentować przy świe-
tle dziennym, a nie po zmroku. Może za rok 
moglibyśmy zacząć wcześniej?

Tekst i foto: Maciej Piłat

Wyniki:
Kategoria I – 250 m – chłopcy (klasy 0–2)
1. Piotr Szymczak (Józefów)
2. Jakub Jarek (Mińsk Mazowiecki)
3. Maciej Sypulski (Otwock)
Kategoria I – 250 m – dziewczynki (klasy 0–2)
1. Marianna Kazimierska (Józefów)
2. Milena Barglik (Karczew)
3. Jagoda Pobudkiewicz (Otwock)
Kategoria II – 1 km – chłopcy (klasy 3–4)
1. Wojciech Baryga (Józefów) – 3:45
2. Dawid Lisak (Otwock) – 4:02
3. Jan Jeleń (Wiązowna) – 4:11
Kategoria II – 1 km – dziewczynki (klasy 3–4)
1. Zuzanna Błazucka (Józefów) – 4:01
2. Beata Pastuła (Otwock) – 4:02
3. Hanna Budrewicz (Józefów) – 4:22
Kategoria II – 1 km – chłopcy (klasy 5–6)
1. Franciszek Bambynek (Warszawa) – 3:23
2. Franciszek Dawidziuk (Józefów) – 3:26
3. Filip Bernat (Józefów) – 3:33
Kategoria II – 1 km – dziewczynki (klasy 5–6)
1. Natalia Baryga (Józefów) – 4:16
2. Natalia Surma (Józefów) – 4:24
3. Łucja Grodzka (Józefów) – 4:27
Kategoria III – 2 km – chłopcy (klasy 7–8)
1. Adrian Zielony (Józefów) – 7:38
2. Szymon Cierniak (Józefów) – 8:11
3. Bruno Borowski (Józefów) – 9:00
Kategoria III – 2 km – dziewczynki (klasy 7–8)
1. Natalia Pastuła (Otwock) – 8:16
2. Marcelina Barglik (Karczew) – 8:21
3. Zuzanna Matuszewska (Józefów) – 8:28
Kategoria IV – 4 km open – mężczyźni
1. Maksymilian Siekaczyński (Józefów) – 14:12
2. Piotr Kubera (Józefów) – 14:12
3. Dawid Rejt (Otwock) – 14:27
Kategoria IV – 4 km open – kobiety
1. Agnieszka Włoczewska (Warszawa) – 18:52
2. Marta Prusak (Wiązowna) – 19:19
3. Maja Pyzel (SP 124) – 19:26
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Synkowie od urodzenia mieli pro-
blemy rozwojowe. Chodziliśmy na 
rehabilitację ze względu na kłopoty 
z napięciem mięśniowym. Szukaliśmy 
przyczyny jeżdżąc od lekarza do leka-
rza, od rehabilitanta do rehabilitanta. 
Wreszcie przyszedł czas na badania ge-
netyczne. Te dostępne w ramach NFZ 
są niestety bardzo okrojone i  niczego 
nie wykryły. Zrobiliśmy więc prywat-
nie rozszerzone badania genetyczne 
WES. W rezultacie dopiero w styczniu 
tego roku udało nam się zdiagnozować 
przyczynę tych wszystkich problemów.

Jak przyjęliście diagnozę 
tej rzadkiej choroby?

Gdy dowiedziałam się jak niewiele 
jest opisanych przypadków tej choroby, 
przeżyłam załamanie. Zespół Cabeza-
sa jest obecnie chorobą niewyleczalną, 
działa się głównie objawowo. I jak się okazało, 
mimo że nie wiedzieliśmy co chłopcom dolega, 
to odpowiednio wspieraliśmy ich rozwój – była 
to głównie rehabilitacja. Próbowałam szukać 
pomocy dla dzieci. Podstawą było uzyskanie 
opinii o  wczesnym wspomaganiu rozwoju, 
dzięki któremu chłopcy mogli mieć dodatko-
we zajęcia z logopedą oraz zajęcia z integracji 
sensorycznej. Następnie orzeczenia o niepełno-
sprawności, dającego możliwość otrzymania 
zasiłku pielęgnacyjnego – 215,84 zł, a wreszcie 
opinii o konieczności kształcenia specjalnego. 
To pomagało otwierać dla nich kolejne furtki.

Jak wobec tego wygląda Twoja 
sytuacja zawodowa?

Tak naprawdę obecnie nie mam możliwości 
powrotu do pracy. Nasze dzieci potrzebują sta-
łej opieki, uczą się wszystkiego o wiele wolniej. 
Nie jestem z tym sama. Mój mąż bierze czynny 
udział w opiece nad dziećmi i ich wychowywa-
niu, wspiera nas również rodzina i  znajomi. 
Przed nami podjęcie decyzji, czy będziemy chcie-
li pobierać zasiłek z tytułu opieki nad dzieckiem 
niepełnosprawnym w kwocie 2119 zł. Jeśli tak, 
to jedno z nas, rodziców, musi zrezygnować z ja-
kiejkolwiek pracy zarobkowej. Pobierając zapo-
mogę nie można zarobić ani złotówki. A budżet 

mamy napięty. Zresztą harmonogram zajęć 
również. Opieka nad trójką małych dzieci, na-
wet zdrowych, wymaga sporo czasu, uwagi i za-
awansowanej logistyki, a gdy dochodzą dodat-
kowe zajęcia rehabilitacyjne i inne, tego czasu 
robi się naprawdę mało. Dzieci uczęszczają do 
specjalnego przedszkola terapeutycznego, gdzie 
do godziny 14.00 mają zapewnioną nie tylko 
opiekę, ale również zajęcia wspomagające roz-
wój. Zapewniamy im też niezbędne, dodatkowe 
zabiegi po południu. Mamy świetnego masaży-
stę, który bardzo pomógł wyciszyć Sebastiana. 
Jest to o tyle ważne, że nadmiernie pobudzone 
dziecko, przy jednocześnie niewystarczająco 
dobrej koordynacji mięśniowej, często przewra-
ca się, potyka i nabywa nowe kontuzje. 

Mimo to przez wiele lat nie 
korzystaliście z pomocy fundacji?

Długo udawałam, że nie jest mi potrzebna 
fundacja i pomoc z zewnątrz. Dopiero reha-
bilitant, do którego musiałam wozić synów 
codziennie, a wizyty u niego nie były tanie, po-
wiedział mi, że nie damy rady tego udźwignąć, 
ponieważ nie wiadomo, ile to jeszcze będzie 
trwało. I że od tego właśnie są fundacje. Tak 
trafi łam do Fundacji Dzieciom „Zdążyć z Po-
mocą”. Sporo czasu zajęło mi dojście do tego, 
aby przyznać się, że potrzebuję pomocy i doj-

rzeć do tego, żeby o tę pomoc poprosić. 
Ale bez tego wsparcia ciężko byłoby 
ogarnąć to samodzielnie. Teoretycznie 
część rzeczy można załatwić na NFZ, 
ale jednak nie wszystko. Poza tym 
w okresie rozwoju dziecka bardzo istot-
ny jest czas. Trzeba reagować szybko, 
nie można czekać miesiącami na ba-
dania i zabiegi. Dzieci, takie jak nasze, 
z wadami genetycznymi, bez wspoma-
gania będą się rozwijały bardzo wolno 
albo wcale. Zdaję sobie sprawę, że moje 
dzieci nie będą rozwijały się tak szybko, 
jak inne, być może nigdy nie osiągną 
pewnych umiejętności, a  jednak jak 
każda matka chciałabym im dać jak 
najwięcej, aby w pełni mogły wykorzy-
stać swoje możliwości. W  przypadku 
Sebastiana obecnie najbardziej skupia-
my się na rozwoju mowy, z którą ma 
ogromne problemy. Natomiast Szymek 

trenuje mięśnie i walczy o możliwość pływania, 
bo kocha wodę.

Jak wygląda korzystanie 
z pieniędzy, które wpływają na 
wasze konto w fundacji?

Na konto fundacji wpływają różne kwo-
ty. Także z jednego procenta, czasami bardzo 
drobne pieniądze. Jednak nie ma znaczenia 
jakie to są sumy, bo dzięki tym wpłatom, na-
wet najmniejszym, wiem, że nie jesteśmy sami, 
że ktoś chce nam pomóc. Nie jest tak, że można 
te pieniądze wydać na cokolwiek. Jeśli na kon-
cie fundacji przypisanym do dziecka są środki, 
wówczas można wysłać opisaną fakturę z proś-
bą o jej zrefi nansowanie. Każdy wydatek musi 
być uzasadniony i szczegółowo opisany. Nale-
żymy do fundacji od półtora roku i trochę liczę 
na to, że dzięki przynależności do niej poznam 
innych ludzi, którzy będą mi mogli udzielić 
wsparcia pozafi nansowego. Być może dowiem 
się czegoś, czego jeszcze nie wiem, będę mogła 
skorzystać z cudzych doświadczeń. Dużym pro-
blemem dla rodziców dzieci niepełnosprawnych 
jest to, że bardzo wielu rzeczy muszą dowiady-
wać się sami. Informacji o tym, na co można li-
czyć i w jaki sposób uzyskać pomoc, jest niewiele.

Prosić o pomoc? Trzeba do tego dojrzeć
Z Karoliną Fabiańczyk mamą „Ananasków Cabezasków” rozmawia Katarzyna Marcinkiewicz

Wydawać by się mogło, że wszyscy mieszkańcy Józefowa wiedzą, czym jest coroczny Świąteczny Jarmark Cha-
rytatywny Gwiazdobranie i Dawanie, z którego dochód przeznaczony jest na rehabilitację i leczenie młodych 
józefowian – podopiecznych Fundacji Dzieciom „Zdążyć z Pomocą”. Ale okazuje się, że gdy ma się pod opieką 
trójkę dzieci, w tym dwójkę z niepełnosprawnościami, można przeoczyć tę imprezę. I to latami. Jednak wszystko 
do czasu… Karolina Fabiańczyk, matka trzech urwisów – najmłodszy syn ma prawie półtora roku, a dwóch – Szy-
mon sześcio- i Sebas  an czteroletni – to dzieci z rzadkim zespołem Cabezasa, mieszka w Józefowie od dekady. 
Od ubiegłego roku jest nie tylko benefi cjentką, ale też jedną z aktywnych organizatorek jarmarku.



 W maju 2022 roku walne zebranie Towa-
rzystwa Przyjaciół Józefowa wybrało nowy 
zarząd TPJ, którego mam zaszczyt być pre-
zesem.

TPJ w czerwcu, na miarę swoich możliwo-
ści, włączyło się w jubileuszowe wydarzenia 
w Józefowie. Od września zarząd TPJ spotyka 
się regularnie. Obecnie działania członków 

zarządu skupiają się na pracach zespołu ds. 
strony internetowej oraz zespołu ds. projektu 
„Czwartki muzyczne w Józefowie”. Powołana 
została także komisja historyczna TPJ, której 
zadaniem jest podjęcie działań dotyczących 
szeroko pojętej pamięci historycznej miasta 
Józefowa. Przygotowujemy się również do 
udziału w  XVI Jarmarku Bożonarodzenio-

wym Gwiazdobranie i Dawanie.
Przekazując powyższe informacje ser-

decznie zapraszam do współdziałania.
Dyżury członków zarządu TPJ – każdy 

wtorek w  godzinach 15.00–16.00 w  Willi 
Balbinów przy ul.  Kard. Wyszyńskiego 11 
w Józefowie.

Zapraszam w imieniu zarządu
Towarzystwa Przyjaciół Józefowa

Robert Lewandowski, prezes
roblewandowski@wp.pl 

Wycieczka do Sulejówka

Zarząd TPJ zaprasza w środę 7 grudnia 
2022 r. na wycieczkę do muzeum Józefa Pił-
sudskiego w Sulejówku.

Program: Zbiórka o godz. 8.50 przy 
ul. Parkowej w Józefowie przy Banku Millen-
nium, wyjazd o godz. 9.00, podział na dwie 
grupy podczas jazdy. Zwiedzanie: Dwo-

rek Milusin – o godz. 10.00 grupa pierw-
sza, o 10.30 grupa druga. Budynek główny 
muzeum – o godz. 11.20 grupa pierwsza, 
o 11.50 grupa druga. Koszt wycieczki: Au-
tokar, przewodnicy i ubezpieczenie – 45 zł 
od osoby (wejściówki bezpłatne). Zapisy:
Zgłoszenia i wpłaty do 4 grudnia 2022 r. – 
Anna Kurek – tel. 22 789 44 67 lub 605 784 

039, Halina Rogalska – tel. 22 789 46 51 lub 
887 760 265.

Biuro Towarzystwa Przyjaciół Józefo-
wa czynne jest w każdy wtorek w godz. 
14.00–15.30 w Willi Balbinów (na rogu ulic 
Świderskiej i Wyszyńskiego). Informacja dla 
osób wsiadających w Otwocku – nr tel. do 
kierowcy: 606 126 062.

Spotkanie z okazji świąt 
Bożego Narodzenia

Zarząd Rejonowy Polskiego Związku 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów przyjmu-
je zapisy na spotkanie z okazji świąt Bożego 

Narodzenia, które odbędzie się 15 grudnia 
o godz. 17.30 w auli Szkoły Podstawowej nr 
3 w Józefowie przy ul. Leśnej 39. Ze wzglę-
dów organizacyjnych musimy znać ilość 
uczestników spotkania.

Wycieczka do Chorwacji
Zgodnie z życzeniem wielu członków 

chcemy w maju 2023 roku zorganizować 
wycieczkę autokarową do Chorwacji z noc-
legiem tranzytowym. W związku z tym pro-
simy naszych członków o zgłaszanie chęci 
uczestnictwa w imprezie. Wycieczka jest 
adresowana do osób, które nie mają pro-
blemów ze sprawnością ruchową.

Właśnie dzięki Fundacji 
Dzieciom „Zdążyć 
z Pomocą” dowiedziałaś 
się o Gwiazdobraniu…

Byłam mile zaskoczona, gdy dowie-
działam się, że w mieście, w którym miesz-
kam, odbywa się taka wspaniała akcja, jak 
Gwiazdobranie i Dawanie. Naprawdę wzru-
szyłam się tym, że mieszkańcy Józefowa chcą 
i mogą pomóc moim dzieciom. To mi pokazało, 
że są ludzie, którzy bezinteresownie chcą dawać 
coś z siebie, którym nie jest obojętne dobro ta-
kich dzieci, jak moje. 

Od razu włączyłam się w działanie Gwiaz-
dobrania również jako organizatorka. Chcia-
łam mieć jak najwięcej udziału w tej akcji. Sko-
ro miasto Józefów i jego mieszkańcy pomagają 
dzieciom, również moim, to i ja chciałam poma-
gać innym. Z jednej strony z wdzięczności za to, 
że mogę brać w tym udział, z drugiej zaś dlatego, 
że jest to po prostu coś dobrego. Szukałam spon-
sorów, osób i fi rm, które chciałyby się włączyć 
przekazując vouchery. Pozytywny odzew na 
moje prośby był dla mnie ogromną radością. 

To dodatkowy profi t – otrzymuję 
bardzo dużo wsparcia. Nie tylko 

o d darczyńców, ale również od innych 
organizatorów Gwiazdobrania. 

Bardzo mi się podoba w tej akcji, że 
każdy może dać tyle, na ile może sobie 

pozwolić. Jeden da drobny fant, a ktoś napisze 
fajny, śmieszny komentarz. To buduje poczucie 
bycia we wspólnocie.

Jesteś nieustająco zajęta, 
jak to wszystko robisz?

Zanim urodziłam dzieci to bardzo dużo pra-
cowałam. Mąż prowadził restaurację w War-
szawie, więc w weekendy mu pomagałam. Mam 
poczucie, że z mężem świetnie się uzupełniamy, 
także w opiece nad dziećmi. Trudności raczej 
nas scalają niż dzielą. Po dziesięciu latach 
niedawno sformalizowaliśmy nasz związek. 
Mieszkamy w  domu po moim tacie. Dawniej 
rzadko bywałam w Józefowie, w zasadzie tylko 
tu spałam. Potem nieustająco zajmowałam się 
dziećmi, więc też praktycznie nie wiedziałam, 
co się dzieje w miejscu, gdzie mieszkam. Dzisiaj 

lepiej doceniam tę lokalność. Zrozumiałam też, 
że muszę zadbać o siebie, żeby mieć siłę troszczyć 
się o dzieci. Dwa lata temu wróciłam do malo-
wania, które zawsze lubiłam. Gdy mam wolną 
chwilę, to staram się wykorzystać ją właśnie na 
malowanie. To pozwala mi oderwać głowę od 
codziennych trosk. Taka terapia zajęciowa. Po 
kawałeczku, po jednej warstwie maluję, a potem 
wstawiam zdjęcia tych obrazów na aukcje inter-
netowe, z których dochód idzie na rehabilitację 
chłopców.

Autoterapią stało się też dla mnie, za namo-
wą przyjaciółki, prowadzenie stron na Facebo-
oku i Instagramie – pokazuję tam świat naszych 
dzieci i ich codzienny trud w walce o samodziel-
ność. Chłopcy pomimo choroby są bardzo rado-
śni, a to daje mi dodatkowo motywację do dzia-
łania. Serdecznie zapraszam do obserwowania 
moich synków na: Cabezaski Ananaski.

Dziękuję za rozmowę 
i do zobaczenia na Gwiazdobraniu.

Rozmawiała Katarzyna Marcinkiewicz

11PISMO SAMORZĄDOWE 
Nr 9 (345) Listopad 2022

POZNA JMY SIĘ

Szanowni Państwo, Członkowie i Sympatycy 

Towarzystwa Przyjaciół Józefowa

Informacje dla seniorów



EDUK AC JA

My, dzieci chcemy pokoju!
Pod takim hasłem 28 października odbyło się coroczne święto Szkoły 
Podstawowej nr 3 imienia Łączniczek AK. 
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W szkolnej auli zgromadzili się zaproszeni 
goście: władze miasta, powiatu, dyrektorzy 
i przedstawiciele pozostałych józefowskich 
placówek oświatowych, organizacji społecz-
nych, instytucji kulturalnych, zasłużeni dla 
miasta artyści, wybitni i udzielający się spo-
łecznie mieszkańcy.

Dyrektorka SP nr 3 Lidia Krupa powita-
ła gości i przypomniała zebranym o tradycji 
placówki oraz o tym, jak uczniowie upamięt-
niają bohaterów Powstania Warszawskiego 
i ich walkę o wolną Polskę. Przypomniała też 
zgromadzonym gościom i  uczniom postać 
Lidii Sitek, emerytowanej nauczycielki szko-
ły, która kilka dni wcześniej zmarła. Uczczo-
no jej pamięć minutą ciszy. 

Tradycyjnie w dniu święta przyznawane 
są tytuły Przyjaciela Szkoły. Każdy z wyróż-
nionych otrzymał piękny dyplom i drobny 
upominek. W  tym roku tytułem tym uho-
norowano m.in. Piotra Gąszcza, zastępcę 
burmistrza, a wcześniej długoletniego wice-
dyrektora najbliższego sąsiada szkoły – In-
tegracyjnego Centrum Sportu i  Rekreacji, 
dwie zasłużone dla szkoły nauczycielki – Da-
rię Gładysz i Agnieszkę Węgłowską oraz trzy 
osoby z personelu pomocniczego – Izabelę 
Bielińską, Kazimierza Włodarczyka oraz 
Andrzeja Rurkę. 

Drugą część uroczystości uświetniły wy-
stępy uczniów, którzy pod kierownictwem 
nauczycielek Edyty Królak-Dębskiej i Joan-
ny Ławnik przygotowali przedstawienie „My 
dzieci, chcemy pokoju”, ukazujące sceny 
nawiązujące do walk powstańców warszaw-
skich i roli łączniczek Armii Krajowej w ich 
wyzwoleńczej walce. Uzdolnione artystycz-
nie dzieci prezentowały też swoje umiejęt-
ności – taniec, śpiew, grę na instrumentach, 

pokazy akrobatyczne. 
Na zakończenie uczniowie z młodszych 

klas, w towarzystwie swoich ukraińskich ko-
leżanek i kolegów, zaśpiewali znane wszyst-

kim „Sokoły”. 
Uroczystość zakończył marsz pokoju. 

Uczniowie, nauczyciele, przedstawiciele 
miasta i gminy z transparentami oraz baloni-
kami przeszli na plac przed Urzędem Miasta, 
gdzie złożyli kwiaty pod pomnikiem patro-
nek szkoły – Łączniczek AK.

Tekst i foto: Małgorzata Korwin-Mikke
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Wydarzyło się w SP nr 1
22.10.2022 z Jedynką po niepodległość

Dziękujemy wszystkim małym, więk-
szym i największym uczestnikom biegu po 
leśnych ścieżkach za obecność, aktywność 
i radość z jaką pokonywaliście drogę. Wszy-
scy jesteście wielkimi zwycięzcami bo dotar-
liście do mety z uśmiechem na twarzy.

104 Rocznica odzyskania przez 
Polskę Niepodległości

6.11.2022 r. klasy 4–8 świętowały 104. 
rocznicę odzyskania przez Polskę niepod-
ległości. Z tej okazji klasa 7a pod kierow-
nictwem swojej wychowawczyni Agnieszki 
Mierzejewskiej przygotowała występ, w cza-
sie którego zaprezentowała trudną i wybo-

istą drogę narodu polskiego do upragnionej 
wolności. 

Tę cenną lekcję historii uzupełniały re-
cytacje patriotycznych wierszy. Społeczność 
szkolna mogła także usłyszeć walca a-moll 
Fryderyka Chopina, dzięki występowi Zofi i 
Parzyńskiej z klasy 8b.

Przedstawiono też wyniki szkolnego kon-
kursu „Galeria wielkich Polaków”. Konkurs 
polegał na przygotowaniu przez klasy pracy 
w jednej z dwóch kategorii: plakat przedsta-
wiający portret wylosowanego przez klasę 
bohatera historycznego oraz fotografi a doku-
mentująca ucznia przebranego za postać z hi-
storii Polski. Prace były bardzo pomysłowe, 
oryginalne i co najważniejsze – zgodne z re-

aliami epoki, w której dany bohater żył. Jury 
miało twardy orzech do zgryzienia. Ostatecz-
nie w kategorii fotografi a wygrała klasa IV C, 
a w kategorii plakat – klasa 8b. 

Zwycięskie klasy w nagrodę zjedzą pizzę 
ufundowaną przez Radę Rodziców. Przyzna-
no też kilka wyróżnień. Gratulujemy!

„Wokół Słowackiego” 2022

W LO nr 3 w  Otwocku, 17.11.2022 r., 
podsumowano X Powiatowy Konkurs Pla-
styczny „Wokół Słowackiego”. Wzięły w nim 
udział dwie uczennice naszej szkoły i otrzy-
mały wyróżnienia: Weronika Kamińska 
z kl. 8c za pracę „Balladyna”, Gabriela Gołę-
biewska z kl. 2b za pracę „Płatki na wietrze” 
(wyróżnienie dla najmłodszej uczestniczki). 
Serdecznie gratulujemy!

W XVI Powiatowym Konkursie Recyta-
torskim „Wokół Słowackiego” naszą szko-
łę reprezentowały 3 uczennice z  klasy 7b: 
Helena Bartczak – wyróżnienie, Wiktoria 
Gawrońska, Anna Kamińska. Serdecznie 
gratulujemy! 

Rodacy Bohaterom i Paczka na kresy 

W związku ze zbliżającymi się Święta-
mi Bożego Narodzenia w  SP1 trwają dwie 
akcje: Rodacy Bohaterom oraz Paczka na 
Kresy – Boże Narodzenie 2022 w jedności 
Rzeczpospolitej. Polegają one na zbiórce da-
rów przeznaczonych na świąteczne paczki 
dla rodaków – produkty spożywcze z długim 
terminem ważności oraz chemię gospodar-
czą, a także kartki świąteczne z życzeniami.
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Ważne telefony: 
Burmistrz Marek Banaszek i Zastępca Burmistrza Piotr Gąszcz: 22 779 00 25

Biuro Obsługi Klienta Urzędu Miasta: 22 779 00 00, fax 22 779 00 15

Przewodniczący Rady Miasta Mariusz Batorski: 22 779 00 40

Straż Miejska: 22 789 22 12, 513 188 882 Straż Miejska w Józefowie pełni służbę 
w dni robocze w godz. 7.00–22.00

Policja: tel. 22 789 21 07, dzielnicowi – kontakt: 
st. asp. Tomasz Wasążnik tel. 600 997 472, dzielnicowy.jozefow2@ksp.policja.gov.pl
mł. asp. Piotr Firląg tel. 600 997 484, dzielnicowy.jozefow3@ksp.policja.gov.pl
st. sierż. Karol Rosa tel. 600 997 498, dzielnicowy.jozefow1@ksp.policja.gov.pl

W razie awarii
Zgłoszenia awarii oświetlenia ulicznego w Józefowie: 535 481 335 (również poczta 
głosowa do pozostawiania zgłoszeń)

Zgłoszenia awarii wodociągu, kanalizaji, oczyszczalni: Hydrosfera Józefów 
tel. 22 780 0645, 669 251 804

W sprawie odpadów komunalnych
Reklamacje w sprawie nieodebranych odpadów tel. 22 779 00 20
Referat Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta ul. Wyszyńskiego 1, tel. 22 779 00 55

Zakład Obsługi Piękne Miasto tel. 22 612 13 37, kierownik@zojozefow.pl

Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych obok oczyszczalni przy ul. Ja-
rosławskiej 35, czynny w każdą sobotę (z wyjątkiem świąt) w godz. 8.00 – 16.00 (od 
listopada do marca)

Zapraszamy na nasz profi l na  : 
www.facebook.com/pismoJNS
Archiwalne numery „JnŚ” znajdziecie Pań-
stwo w Biurze Obsługi Klienta Urzędu Mia-
sta oraz w wersji elektronicznej na stronie: 
www.jozefow.pl/jozefow-nad-swidrem
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16. ŚWIĄTEC ZNY JARMARK CHARY TAT Y WNY

To już 16 rok Świątecznego Jarmarku Charytatywnego Gwiazdobranie i Dawanie. 
W ciągu tych lat Gwiazdobranie uzbierało ponad 913 tys. zł, które we współpracy z Fun-
dacją Dzieciom „Zdążyć z pomocą” przekazało chorym dzieciom z Józefowa. Finał te-
gorocznej edycji nastąpi 11 grudnia w auli Szkoły Podstawowej nr 3 im. Łączniczek AK. 

A już 4 listopada w  Miejskim Ośrodku Kultury została otwarta druga wystawa 
Gwiazdobranie – Sztuka Dawania. Do 29 listopada będzie można tam oglądać nadesła-
ne prace dużych i małych józefowskich artystów, a od 15 listopada na grupie FB „Świą-
teczny Jarmark Charytatywny Gwiazdobranie i Dawanie” trwają licytacje online wysta-
wionych prac. W tym roku dużo jest prac dzieci, które otrzymują środki zebrane podczas 
Gwiazdobrania. Te małe arcydzieła to dar dzięcięcych rąk i serc, powstały w ich domach 
oraz pracowniach artystycznych. 

Wystawę przygotowała grupa organizatorek Gwiazdobrania, a wernisaż zgroma-
dził wielu gości. Wszystkich przywitali burmistrz Marek Banaszek, dyrektorka MOK 
Agnieszka Rogalska-Jung oraz koordynatorka GiD Bożena Świerbutowicz, która przy-
pomniała zebranym, jak powstała ta inicjatywa i jakie są jej główne cele. 

Wystawa cieszy się dużym zainteresowaniem mieszkańców Józefowa oraz gości od-
wiedzających Miejski Ośrodek Kultury. 

Szanowni Państwo – do dzieła! Licytujmy, kupujmy, cieszmy się zdobytymi dziełami 
i tym, że wspieramy chore dzieci z Józefowa. 

Foto: Małgorzata Korwin-Mikke

Gwiazdobranie i Dawanie

Nie przegap!
Wyjątkowe aukcje podczas tegorocznej edycji Jarmarku Charytatywnego Gwiazdo-
branie i Dawanie

    •  Drugie złote serce Gwiazdobrania – to już nasza tradycja. To piękna praca 
pochodząca z pracowni Sundiamore. Ten złoty klejnot wysadzany cyrkoniami 
Swarovskiego może stać się darem serca dla chorych dzieci z Józefowa!

    •  Voucher na nagranie fi lmu reklamowego z 1 lub 2 bardzo znanymi prezenterami, 
Anną Wołek i Krzysztofem Dmochewiczem. Film może zostać nagramy w wybra-
nym czasie od 30 sekund do 10 minut w standarcie FHD lub 4K. Film może być 
reklamą Państwa fi rmy lub prezentacją produktu.

Licytacje odbywaja się na grupie FB „Świąteczny Jarmark Charytatywny 
Gwiazdobranie i Dawanie”. Nie masz konta na Facebooku? Nie szkodzi! 
Zadzwoń do nas 695 369 003.

Zebrane pieniądze przeznaczamy na  leczenie i rehabilitację  józefowskich dzieci 
z niepełnosprawnościami.
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